
Zápis č. 4/2023 
 

ze zasedání Kontrolního výboru Zastupitelstva města Žďár nad Sázavou, které se uskutečnilo 
dne 8. 11. 2023 
Přítomni: MUDr. Jan Mokříš, PaedDr. Miloslava Brychtová, p. Josef Drdla, Ing. Rudolf Voráček, 

Ing. Jan Zástěra  
Omluveni: p. Jiří Bidmon, Ing. Tomáš Havlík 

Hosté:  Ing. Martin Mrkos, p. Rostislav Dvořák, p. Jaroslav Hedvičák, Mgr. Petr Sedlák, Ing. 

Tomáš Vlček, Bc. Jana Kotoučková 

Zastupitelé: Ing. Jan Havlík 

 

K prvnímu bodu zasedání se uskutečnilo společné jednání finančního a kontrolního výboru. 
Zahájení: 16:40 
Ukončení: 19:45  
 

Program jednání: 

1. Nákup umělého kluziště (společné zasedání finančního a kontrolního výboru) 
2. Krizové řízení města 
3. Diskuse, různé 
 
1. Nákup umělého kluziště (společné zasedání finančního a kontrolního výboru) 
 
Jednání zahájil předseda finančního výboru, který přivítal členy finančního a kontrolního výboru a 
přítomné hosty a uvedl bod, který byl zařazen na společné zasedání na základě požadavku na 
prošetření nákupu kluziště, kdy panuje pochybnost, zda byl dodržen zákon. Předal slovo vedoucím 
k poskytnutí informací o nákupu umělého kluziště.  
Mgr. Sedlák okomentoval výběr kluziště, kdy na základě zjištěných doporučení bylo rozhodnuto o 
pořízení konkrétní technologie, pro kterou je výhradním dodavatelem firma Glice CZ, s. r. o. V souladu 
se Směrnicí č. 3/2022 o zadávání veřejných zakázek bylo vydáno rozhodnutí o výjimce dne 23.06.2023 
a stejný den informována rada města o uvedeném postupu. Ing. Bořilová doplnila, že rada města 
Směrnicí o zadávání veřejných zakázek stanovila pravidla pro schvalování jednotlivých zakázek v radě 
města. Radou města nemusí být schváleny zakázky v kategoriích do 800 tis. Kč a smlouvy uzavřené 
na základě rozhodnutí o výjimce, proto tyto smlouvy neobsahují doložku o schválení v orgánech, § 41 
zákona o obcích byl dodržen. Následně Ing. Vlček okomentoval schvalování v orgánech města po 
finanční stránce. Vzhledem k tomu, že se neměnil celkový objem kapitálových výdajů jako závazný 
ukazatel, nejednalo se o rozpočtové opatření, ale o změnu rozpisu rozpočtu. Rada města schválila 
přesun mezi kapitálovými výdaji (změna rozpisu rozpočtu) jako součást rozpočtového opatření č. 
7/2023, což je v souladu se schválenou Směrnicí rady města č. 10/2022 k rozpisu rozpočtu a jeho 
změnám. Správnost uvedeného postupu byla na základě dotazu potvrzena pracovníkem ministerstva 
financí i lektorem na veřejné finance (viz přiložená prezentace). 
 
p. Filipenský – v čem je kluziště specifické 
Mgr. Sedlák – složení materiálu, skládání desek pomocí perodrážky, technologie oboustranná, 12 letá 
záruka 
Dále se diskutovalo, zda neměl být přímo osloven výrobce, nebo provedení komparace ceny s jinými 
technologiemi. 
p. Filipenský – požaduje písemnou specifikaci jedinečnosti výše uvedené technologie  
Mgr. et. Mgr., Bc. Šimo – proč nebylo RO č. 7/2023 schvalováno na finančním výboru 
Ing. Vlček - materiál neprojednávalo zastupitelstvo, proto nebylo na finančním výboru 
Ing. Havlík – ve kterém zákoně je zakotvena změna rozpisu rozpočtu a kde je stanovena kompetence 
rady města schvalovat tuto změnu 
Ing. Vlček – kompetenci zákon č. 250/2000 Sb. nedefinuje, § 14 uvádí, že změny rozpočtu se 
neprodleně rozepisují, proto máme radou města schválenou směrnici k rozpisu rozpočtu, aby se o 
vyšších částkách rozhodovalo v orgánech města, ne na úrovni vedoucích zaměstnanců (příkazců 
operací) 



Ing. Havlík – v seznamu investic vznikla nová položka, kterou zastupitelstvo neschvalovalo, změnu 
provedla pouze rada města, zastupitelům chybí informace o rozpočtových opatřeních schvalovaných 
radou města 
Ing. Vlček – veškerá rozpočtová opatření schvalovaná radou města jsou zveřejněna na webových 
stránkách města, zastupitelé města budou informováni o těchto rozpočtových opatřeních vždy při 
schvalování rozpočtových opatření zastupitelstvem města; realizace akcí se řídí smlouvou, kompetence 
orgánů k jejich schvalování jsou stanoveny v zákoně o obcích 
MUDr. Mokříš – směrnicí není stanoven horní limit pro schvalování, zda by neměla být stanovena horní 
hranice, nad kterou by změny schvalovalo zastupitelstvo města 
Ing. Petr – diskutuje se, zda byl dodržen zákon, máme vyjádření odborníků, že k porušení zákona 
nedošlo a navrhuje prověření platnosti a správnosti směrnice, následně diskutovat o výši limitních 
částek  
Ing. Havlík – nenašel zakázku na profilu zadavatele 
Bc. Kotoučkové, DiS. – zakázky realizované na základě výjimky jsou vkládány na profil jako neveřejné 
pro evidenční účely 
 
Z další diskuze členů vyplynula otázka, zda je možné provádět změnu rozpisu rozpočtu bez 
rozpočtových opatření při nově zařazované akci. Zda je možné se řídit směrnicí, kterou rada města 
stanovila pravidla k rozpisu rozpočtu, a zda je v souladu se zákonem. 
 
Po diskusi členové finančního a kontrolního výboru schválili usnesení ve shodném znění. 
 
Usnesení č. 1/4/23 
Členové finančního a kontrolního výboru vzali na vědomí sdělené informace ohledně nákupu umělého 
kluziště a žádají o prověření, zda je možné provádět změnu rozpisu rozpočtu bez rozpočtových opatření 
při nově zařazené akci na základě RO č. 7/2023 a zda je směrnice 10/2022 v souladu se zákonem. 
Hlasování:  Pro 5           Proti 0         Zdržel se 0 
 
 
 
2. Krizové řízení města 
 
Krizové řízení města představil PhDr. Mgr. Pospíchal, který zajišťuje tuto oblast v rámci kumulované 
funkce - krizové řízení, požární ochrana, autoprovoz. Krizové řízení je přenesenou působností státu a 
vychází z několika zákonů – ústava ČR, zákon o bezpečnosti ČR, z. o krizovém řízení, z. o požární 
ochraně, z. o integrovaném záchranném systému aj. Byly přiblíženy pojmy mimořádná událost, krizová 
situace, která má čtyři typy – stav nebezpečí, nouzový stav, stav ohrožení státu a válečný stav. Dále 
náplň funkcí poradních orgánů, krizového štábu, v obecné rovině povinnosti úřadu a města v rámci ORP 
(informační, materiální a finanční). V rámci požární ochrany město zřídilo dvě jednotky dobrovolných 
hasičů na Zámku a ve Veselíčku, upozornil na finanční náročnost objektů hasičáren, dobrovolnickou 
činnost hasičů – nejedná se o zaměstnance na plný pracovní poměr, výdaje směřují na osobní výdaje, 
nákup a opravy techniky, školení aj.  
Dotazy zazněly na rozdíly mezi jednotlivými typy stavů ohrožení/nebezpečí, na oznamovací systémy - 
rizika nefunkčnosti zařízení při vyhlašování stavů (rozhlas/SMS), kladně bylo hodnoceno zveřejňování 
stavů srážkoměrů a hladinoměrů. 
 
Usnesení č. 2/4/23 
Členové kontrolního výboru vzali na vědomí sdělené informace o krizovém řízení města a doporučují 
zastupitelstvu města, aby v rámci současné situace věnovalo krizovému řízení zvýšenou pozornost.  
Hlasování:  Pro 5           Proti 0         Zdržel se 0 

 
 
Ve Žďáře nad Sázavou 10. 11. 2023 
 
 
                                       MUDr. Jan Mokříš     
                        předseda kontrolního výboru  
 
Zapsala: Ing. Bořilová 


